
Dank voor de gelegenheid hier in te spreken. Ik ben Andrea Lagro, directeur Bureau Lagro en 

voorzitter Raad van Bestuur Zorgkracht 12, woonachtig in uw gemeente, in het prachtige Stedum. Ik 

voer het woord mede namens Accare, Ambiq, Cosis, Elker, Jonx (onderdeel van Lentis), Cedin, 

Molendrift en een zestigtal kleinschalige aanbieders die Bureau Lagro vertegenwoordigt.  

Het zal u niet ontgaan zijn dat we ons grote zorgen maken over de ontwikkelingen in de provincie 

Groningen.  

Vanavond staat de regiovisie jeugdhulp besluitvormend op uw agenda. Dit is een regiovisie voor 

langere termijn. Wij constateren dat deze regiovisie ontwikkeld is, dat u hierover een besluit moet 

nemen, zonder dat u betrokken bent geweest, dat er overleg is gevoerd en dat u zich een mening 

heeft kunnen vormen.  

Wel, de regiovisie is geen gedragen regiovisie. Het stuk dat voor u ligt, is niet of nauwelijks samen 

met het veld van de jeugdhulp, noch met uw jeugdigen, noch met hun ouders, noch met onderwijs, 

huisartsen, jeugdbescherming, toegang en andere verwijzers ontwikkeld.  

Juist van een visie voor de langere termijn verwacht je dat deze richtinggevend is voor de inrichting 

van het jeugdzorglandschap. Dat deze ambities en doelstellingen verwoordt waar alle betrokkenen 

achter staan.  

Er is echter op geen manier een gedegen analyse gemaakt van hoe het nu gaat: 

 Wat weten we van de kwaliteit van de jeugdhulp, 

 Van de wijze waarop die hulp wordt georganiseerd en uitgevoerd?  

 En wat zeggen de financiën?  

 En vooral: wat weten we over de samenhang tussen deze drie.  

Er staat dan ook geen conclusie in deze visie, geen concrete doelstellingen voor de toekomst. Waar 

loopt het goed? Waar loopt er niet goed? Wat kan er beter? En niet onbelangrijk: wat vinden ouders 

en jongeren zelf?  

Omdat die analyse en conclusies ontbreken geeft deze visie geen richting voor de toekomst. De 

regiovisie is ‘te hoog over’. U leest dat alles wordt doorgeschoven naar ontwikkeltafels. Behalve één 

aspect, de inkoop:  er komt een hybride inkoop. Deze loopt dwars door de regiovisie heen. Elke 

gemeente in deze regio mag bepalen wat en hoe hij de zorg inkoopt. Een aantal verkennende 

gemeenten heeft haar plannen al kenbaar gemaakt. Deze plannen kunnen invloed hebben op de zorg 

voor kinderen en jongeren in Eemsdelta. Robbe en Uenk hebben er over hun rapport ‘De Volgende 

Stap’ over geschreven.  

Als zorgorganisaties hebben we van meet af aan en na bekendmaking gezegd: “Dit model brengt 

grote risico’s met zich mee. Wij voorzien gevolgen zoals gaten in het zorglandschap, onvoldoende 

kwalitatief goede zorg beschikbaar voor uw kwetsbare jeugdigen (die deze zorg het hardst nodig 

hebben). We voorzien een onoverzichtelijk zorglandschap met nog meer administratieve lasten voor 

organisaties én voor de professionals die daar werken (en meer administratieve lasten betekent 

minder zorg voor jeugdigen).”  

Wij hebben van meet af aan gezegd: “Laten we eerst samen, met alle betrokkenen,  werken aan een 

goede analyse van wat goed gaat en wat beter kan. Om van daaruit gezamenlijk een gedragen visie 

vast te stellen op welke zorg je wilt en op hoe je deze wilt organiseren. En pas daaruit volgt een 

inkoopmodel.”  

In de provincie Groningen lopen deze twee zaken (regiovisie en hybride inkoop) door elkaar.  



U wordt gevraagd binnenkort te besluiten over een hoog over, zeer algemene visie op de jeugdzorg 

in de regio Groningen, waar niemand tegen kan zijn.  

De gevolgen van besluitvorming kunnen wij echter niet overzien, omdat de analyse en de concrete 

invulling van de regiovisie nog moet plaatsvinden:  

 Wat als u instemt?  

 En wat als de zorgen, die we al sinds begin dit jaar uiten, ook bij de ontwikkeltafels 

onvoldoende gehoord worden?  

 Wat als andere gemeenten hun inkoop na besluitvorming van de raden gaan starten?  

 Wat heeft dat voor gevolgen voor uw jeugdigen?  

Wij vragen u daarom uw besluitvorming op te schorten tot er een duidelijker visie ligt, één die 

richting geeft. Dat hoeft écht niet lang te duren als we dit samen écht willen en daar de schouders 

onder zetten. Als we elkaars zorgen willen horen, in een wederzijdse afhankelijkheid naar 

oplossingen willen zoeken en willen luisteren naar elkaar.  

En vooral ook wanneer u het als raad belangrijk vindt dat deze regiovisie ontwikkeld wordt: 

 Mét jeugdhulpaanbieders,  

 Met ouders en met jeugdigen zelf,  

 Met het onderwijs, 

 Met huisartsen en  

 Met de toegang/CJG’s samen.  

Dan kan een concretere regiovisie, de Regiovisie 2.0 zeg maar, er binnen enkele maanden, of zelfs 

eerder liggen.  

En dan weet u als raad in ieder geval waaróver u een besluit neemt.  


